
Møteprotokoll 
for 

Utval for næringutvikling og drift

Møtedato: 04.05.2022
Møtestad: Kommunehuset, Frekhaug
Møtetid: 13:00 - 15:20

Før møtet i utvalet hadde utvalet møte som styringsgruppe for strategisk næringsplan 
9.00-13.00.

 
 
Frammøtte medlemmer Parti Rolle
Stian Lavik KRF Utvalsleiar
Mabel Johansen H Nestleiar
Liv Hopland van der 
Kooij

SP Medlem

Tormod Skurtveit AP Medlem
Yngve Walaker UAVH Medlem
Anita Bakken MDG Medlem

 
 
Forfall meldt frå  medlem: Parti Rolle
Øyvind Bratshaug H Medlem

 
Frammøtte 
varamedlemmer:

Parti Erstatter medlem

Nina Stabell Øvreås FRP Øyvind Bratshaug-H
 
Følgjande frå administrasjonen møtte:
Hogne Haugsdal-kommunalsjef Samfunnsutvikling, Kristin Nåmdal-tenesteleiar Plan og 
analyse, Arne Eikefet-rådgjevar Samfunnsutvikling, Tove Hagenes-hovudprosjektleiar 
Samfunnsutvikling, Sondre Haugen Sognnes-rådgjevar Plan og analyse, Arthur Kleiveland-
møtesekretær  

- Kjetil Spurkeland-tenesteleiar Drift og vedlikehald og Rune Eikeland i GC Labs orienterte i sak 
021/22 «Sluttrapport Innovasjonsprosjekt – bruk av drone i eigedomsforvaltninga»

- Øyvind H. Oddekalv-varaordførar orienterte i sak 020/22 «Høyring – politisk styringsstruktur og 
reglement».

- Baste Tveito-dagleg leiar Nordhordland næringslag orienterte om situasjonen i næringslivet 
knytt til straumprisar og drivstoffprisar. 



Sakliste
Saknr Tittel
      

018/22 Godkjenning av innkalling og saksliste

019/22 Godkjenning av møteprotokoll 23.03.2022

020/22 Høyring - politisk styringsstruktur og reglement for Alver kommune

021/22 Sluttrapport Innovasjonsprosjekt - bruk av drone i eigedomsforvaltninga

022/22 Meldingar til utval for næringsutvikling og drift 04.05.2022

 



018/22: Godkjenning av innkalling og saksliste

Innkalling og saksliste vert godkjent.

Utval for næringutvikling og drift 04.05.2022:

Behandling:

Utvalet godkjende innkalling og saksliste. 

ND- 018/22 Vedtak:

Innkalling og saksliste vert godkjent.

019/22: Godkjenning av møteprotokoll 23.03.2022

Møteprotokollen vert godkjent.

Utval for næringutvikling og drift 04.05.2022:

Behandling:

Utvalet godkjende samrøystes møteprotokoll for 23.03.2022.

ND- 019/22 Vedtak:

Møteprotokollen vert godkjent.

020/22: Høyring - politisk styringsstruktur og reglement for Alver kommune

Kommunedirektøren legg fram saka utan framlegg til vedtak

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 02.05.2022:

Behandling:

Orientering til saka v/Øyvind Oddekalv-varaordførar
Sølvi Knutsen-Sp sa seg ugild og ho deltok difor ikkje i handsaminga av denne saka. 

Ingen merknader, samrøystes.



RMNF- 019/22 Vedtak:

Ingen merknader.

Eldreråd 02.05.2022:

Behandling:

Kirsti Gjetle Floen (A) fekk permisjon i denne saka, og det deltok 8 av 9 medlemmar i 
handsaminga.

Øyvind H. Oddekalv-varaordførar, som har vore leiar for ei politisk arbeidsgruppe som har 
utarbeidd framlegg til politisk styringsstruktur og reglement, orienterte i saka.

Det vart i møtet sett fram følgjande fellesframlegg til uttale:
Eldrerådet vil i denne omgang halda på dagens politiske struktur for utval og råd, og med 47 
medlemmar i kommunestyret.
Rådet meiner den første perioden i Alver kommune har vore a-typisk på grunn av 
pandemien, og ikkje gjev godt nok grunnlag til å kunne evaluera den politiske strukturen. Den 
nye kommunen er framleis under bygging, og rådet meiner styringsstrukturen først kan 
evaluerast i slutten av neste 4-årsperiode.

Eldrerådet fryktar også at det er altfor omfattande å slå saman store og viktig sektorar som 
helse og omsorg, og kultur og oppvekst til eit levekårsutval.
Rådet sluttar seg til arbeidsgruppa sitt framlegg om møtestart for politiske møte kl. 9.00.

Under avrøystinga vart fellesframlegget vedteke med 7 røyster mot 1.
Mabel Johansen (H) slutta seg til innstillinga frå fleirtalsgrupperinga i arbeidsgruppa, med 35 
medlemmar i kommunestyret og tre utval medrekna formannskapet.

ER- 017/22 Vedtak:

Eldrerådet har følgjande uttale til Høyring - politisk styringsstruktur og reglement for Alver 
kommune:
Eldrerådet vil i denne omgang halda på dagens politiske struktur for utval og råd, og med 47 
medlemmar i kommunestyret.
Rådet meiner den første perioden i Alver kommune har vore a-typisk på grunn av 
pandemien, og ikkje gjev godt nok grunnlag til å kunne evaluera den politiske strukturen. Den 
nye kommunen er framleis under bygging, og rådet meiner styringsstrukturen først kan 
evaluerast i slutten av neste 4-årsperiode.

Eldrerådet fryktar også at det er altfor omfattande å slå saman store og viktig sektorar som 
helse og omsorg, og kultur og oppvekst til eit levekårsutval.
Rådet sluttar seg til arbeidsgruppa sitt framlegg om møtestart for politiske møte kl. 9.00.

Ungdomsråd 02.05.2022:

Behandling:

Ungdomsrådet har sett gjennom framlegget, og har ingen merknader til det.

UR- 016/22 Vedtak:



Ingen merknader

Utval for helse og omsorg 03.05.2022:

Behandling:

Sølvi Knudsen-SP ba utvalet vurdera om ho er inhabil til å handsama saka, ettersom ho har 
vore med i arbeidsgruppa for "Politisk styringsstruktur og reglement". Utvalet konkluderte med 
at Knudsen ikkje er inhabil, og ho deltok i handsaminga av saka.

Øyvind H. Oddekalv-varaordførar, som har vore leiar i arbeidsgruppa, orienterte om gruppa 
sitt arbeid og innstilling.

May-Irene Wergeland-SP sette på vegne av Raudt, SP og Uavhengig fram følgjande 
framlegg til uttale:
HO-utvalet sluttar seg ikkje til samanslåing av utvala OKK og HO slik det her er foreslått. Vi 
meiner utvala har ansvar for store og viktige tenesteområder det er vesentleg å prioritere god 
folkevald styring over. Vi opplever at HO-utvalet har fungert godt og har hatt grundige 
drøftingar vi trur har kome kommunen sin helse- og omsorgssektor til gode. Vi meiner difor det 
er best å halde fram med eit eige helse- og omsorgsutval.

Utvalsleiar Ståle Hauge-AP sette på vegne av KRF og AP fram følgjande framlegg til uttale:
HO-utvalet tilsluttar seg framlegget i høyringa på politikk-området for eit framtidig 
Levekårsutval.

Dei to framlegga vart sett opp mot kvarandre.

Felles framlegg frå SP/Raudt/Uavhengig fekk fire røyster (M-I. Wergeland-SP, Sølvi Knudsen-SP, 
Torill Mongstad-Raudt, Roy Bø-UAVH) - og fekk fleirtal.

Ståle Hauge-AP sette fram følgjande felles tilleggsframlegg:
Om utvalsstrukturen blir som dagens struktur meiner HO-utvalet subsidiært at følgjande 
områder må ligge under HO-utvalet sitt politikkområde:
Helsestasjon/Jordmorteneste.
Utvalet ser det som naturleg at tenester som skal arbeida ut frå helserelatert politikk og 
helsefagleg kompetanse er i eitt politisk utval.

Hauge sitt felles tilleggsframlegg fekk 7 røyster og var samrøystes. 

HO- 019/22 Vedtak:

Utval for helse og omsorg kjem med følgjande uttale til "Høyring - politisk styringsstruktur og 
reglement":
HO-utvalet sluttar seg ikkje til samanslåing av utvala OKK og HO slik det her er foreslått. Vi 
meiner utvala har ansvar for store og viktige tenesteområder det er vesentleg å prioritere god 
folkevald styring over. Vi opplever at HO-utvalet har fungert godt og har hatt grundige 
drøftingar vi trur har kome kommunen sin helse- og omsorgssektor til gode. Vi meiner difor det 
er best å halde fram med eit eige helse- og omsorgsutval.

Om utvalsstrukturen blir som dagens struktur meiner HO-utvalet subsidiært at følgjande 
områder må ligge under HO-utvalet sitt politikkområde:
Helsestasjon/Jordmorteneste.
Utvalet ser det som naturleg at tenester som skal arbeida ut frå helserelatert politikk og 
helsefagleg kompetanse er i eitt politisk utval.



Utval for næringutvikling og drift 04.05.2022:

Behandling:

Øyvind H. Oddekalv-varaordførar, som har vore leiar i arbeidsgruppa, orienterte om gruppa 
sitt arbeid og innstilling.

Utvalsleiar Stian Lavik-KRF sette fram følgjande framlegg til uttale:
Høyring – politisk styringsstruktur og reglement for Alver kommune vert teke til orientering.

Framlegg til uttale vart samrøystes vedteke.

ND- 020/22 Vedtak:

Utval for næringsutvikling og drift kjem med følgjande uttale:
Høyring – politisk styringsstruktur og reglement for Alver kommune vert teke til orientering.

021/22: Sluttrapport Innovasjonsprosjekt - bruk av drone i 
eigedomsforvaltninga

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Utval for næringsutvikling og drift tek saka til orientering. Innovasjonsprosjektet er med dette 
fullført.

Utval for næringutvikling og drift 04.05.2022:

Behandling:

Kjetil Spurkeland-tenesteleiar Drift og vedlikehald og Rune Eikeland i GC Labs orienterte i 
saka.

Utvalsleiar Stian Lavik-KRF sette fram følgjande framlegg til vedtak:
Utval for næringsutvikling og drift takkar for orienteringa og ein god sluttrapport frå prosjektet 
og slår med dette fast at prosjektet har vore vellukka. Teknologi og metodikk som er nytta og 
utvikla gjennom prosjektet gjev mange fordelar som ein vil oppfordra kommunen til å dra 
nytte av også framover.
Utvalet vil vidare takka partane i prosjektet for godt samarbeid, og innovasjonsprosjektet er 
no å rekna som fullført.

S. Lavik sitt framlegg vart sett opp mot kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak.

Kommunedirektøren sitt framlegg fekk 0 røyster og fall.
Lavik sitt framlegg fekk 7 røyster og vart samrøystes vedteke.

ND- 021/22 Vedtak:

Utval for næringsutvikling og drift takkar for orienteringa og ein god sluttrapport frå prosjektet 
og slår med dette fast at prosjektet har vore vellukka. Teknologi og metodikk som er nytta og 
utvikla gjennom prosjektet gjev mange fordelar som ein vil oppfordra kommunen til å dra 
nytte av også framover.



Utvalet vil vidare takka partane i prosjektet for godt samarbeid, og innovasjonsprosjektet er 
no å rekna som fullført.

022/22: Meldingar til utval for næringsutvikling og drift 04.05.2022

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Meldingar vert tatt til orientering.

Utval for næringutvikling og drift 04.05.2022:

Behandling:

Det vart lagt fram følgjande meldingar/orienteringar i møtet:

- Baste Tveito-dagleg leiar Nordhordland næringslag orienterte om situasjonen i næringslivet 
knytt til straumprisar og drivstoffprisar.

- Kristin Nåmdal-tenesteleiar Plan og analyse orienterte om arbeidet med Interkommunal plan 
for sjøareal.

- Hogne Haugsdal-kommunalsjef Samfunnsutvikling orienterte om næringsvenleg forvaltning.

- Utvalsleiar Stian Lavik-KRF orienterte kort frå ulike besøk sidan forrige møte, t.d. møte med 
kontaktutvalet og bedriftsbesøk på Mongstad. Han informerte også om at Alver kommune vil 
vera representert under avslutningssamlinga i RIGHT-prosjektet i Brüssel.

Orientering om konseptet miljøfabrikk Kjevikdalen vert utsett til eit møte seinare. Hogne 
Haugsdal-kommunalsjef Samfunnsutvikling gav ein kort status i saka.

Melding (notat) til ND - Høyringssvar til planprogram for regional plan for fornybar energi vart 
sendt utvalet på epost før møtet.

Utvalsleiar Stian Lavik-KRF sette fram følgjande framlegg:

Utval for næringsutvikling og drift takkar for gode orienteringar.
Utvalet ser med interesse på prosjektet for næringsvenleg forvaltning i Alver kommune, og ser 
fram til å følgja prosjektet vidare. 

Utval for næringsutvikling og drift ser med uro på at høge prisar på straum og drivstoff no 
trugar fleire lokale verksemder. Utvalet vil støtta arbeidet NONL gjer for å  løfta denne saka 
saman med Næringsalliansen for Vestland.

Utvalet er glad for at arbeidet med interkommunal plan for sjøareal går etter planen. Utvalet 
vil oppmoda om at det i arbeidet blir synleggjort korleis dei nasjonale ambisjonane for vekst i 
havbruksnæringa ikkje opplevast å stå i samanheng med lokale og regionale begrensningar, 
og at ei løysing som viser kva som må til for å få til den ønska veksten vert lagt ved planen.

Framlegg frå S. Lavik-KRF vart samrøystes vedteke.

ND- 022/22 Vedtak:



Utval for næringsutvikling og drift takkar for gode orienteringar.
Utvalet ser med interesse på prosjektet for næringsvenleg forvaltning i Alver kommune, og ser 
fram til å følgja prosjektet vidare. 

Utval for næringsutvikling og drift ser med uro på at høge prisar på straum og drivstoff no 
trugar fleire lokale verksemder. Utvalet vil støtta arbeidet NONL gjer for å  løfta denne saka 
saman med Næringsalliansen for Vestland.

Utvalet er glad for at arbeidet med interkommunal plan for sjøareal går etter planen. Utvalet 
vil oppmoda om at det i arbeidet blir synleggjort korleis dei nasjonale ambisjonane for vekst i 
havbruksnæringa ikkje opplevast å stå i samanheng med lokale og regionale begrensningar, 
og at ei løysing som viser kva som må til for å få til den ønska veksten vert lagt ved planen.
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